
2015D49780 LIJST VAN VRAGEN 

De vaste commissie voor Wonen en Rijksdienst heeft een aantal vragen 
voorgelegd aan de Minister voor Wonen en Rijksdienst over de brief van 
4 december 2015 inzake het Instellingsbesluit agentschap Rijksvast-
goedbedrijf (Kamerstuk 34 357, nr. 1). 

De voorzitter van de commissie,
Geurts 

De griffier van de commissie,
Van der Leeden 
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Nr. Vraag 
1 Welke voorwaarden verbindt het Ministerie van Financiën exact 

aan haar instemming en waarom verbindt dit ministerie deze 
voorwaarden? 

2 Binnen welke termijn moet aan de door het Ministerie van 
Financien genoemde voorwaarden worden voldaan? 

3 Waarom komen de aanbevelingen van de Algemene Rekenkamer 
uit juni 2015 over doelmatig en doeltreffend beheer van rijksvast-
goed niet terug in het instellingsbesluit? 

4 Wat is de tijdsplanning van de maatregelen, zoals verbetering van 
het inkoopbeheer en een sluitend governancestelsel, die nog niet 
zijn afgerond? 

5 Wat wordt de werkwijze wanneer er sprake is van een geschil 
tussen het Rijksvastgoedbedrijf en een departement? Wie hakt dat 
een knoop door? 

6 Waarom neemt u het advies van de Algemene Rekenkamer om een 
escalatiemodel vast te stellen, voor de toewijzing van huisvesting 
en voor de wijze waarop departementen kunnen meesturen op de 
aanpassingen die het Rijksvastgoedbedrijf in gebouwen doet, niet 
over? 

7 Is er een zorgvuldige integratie van ICT-systemen van de fuserende 
diensten voorzien en zijn de ICT-systemen van de fuserende 
diensten momenteel op orde (bijvoorbeeld Vastgoed Defensie, 
ERP)? 

8 Zijn alle convenanten tussen departementen en het Rijksvastgoed-
bedrijf inmiddels vastgesteld? Zo nee, wat is de planning? 

9 Is er een beeld hoe het Rijksvastgoedbedrijf de maatschappelijke 
doelen tegen elkaar gaat afwegen? 

10 Zijn de ICT-systemen van de fuserende diensten momenteel op 
orde (bijvoorbeeld Vastgoed Defensie, ERP)? 

11 Hoe wordt de politieke verantwoordelijkheid van u en de overige 
betrokken ministers in de convenanten geregeld? 

12 De Algemene Rekenkamer beval in juni 2015 aan om benchmar-
king aan te brengen over de prijs-kwaliteitverhouding ten opzichte 
van de vastgoedsector. In de brief over het Rijksvastgoedbedrijf 
wordt hier niet over gesproken. Komt deze benchmarking er niet? 
En wat zijn hiervoor de redenen? 

13 De Algemene Rekenkamer adviseerde een escalatiemodel op te 
stellen voor toewijzing van huisvesting in het geval van onenigheid 
tussen het Rijksvastgoedbedrijf en het ministerie. In artikel 9 van 
het instellingsbesluit staat dat er «wordt getracht in goed overleg 
tot een oplossing van het geschil te komen». Betekent dit dat er 
geen escalatiemodel komt? Wat zijn hiervoor de redenen? 

14 De Algemene Rekenkamer adviseerde in juni 2015 nadrukkelijk dat 
de actuele markwaarde van het rijksvastgoed bepaald diende te 
worden alvorens men kon sturen op doelmatigheid. In zowel de 
brief als het instellingsbesluit wordt niet gesproken over de actuele 
marktwaarde. Waarom kiest men ervoor de actuele marktwaarde 
niet te gebruiken? 

15 Waarom gaat het Ministerie van Financiën toch akkoord met de 
instelling van het agentschap, terwijl niet aan alle vereisten is 
voldaan? 

16 Zijn de ICT-systemen van de fuserende diensten op dit moment op 
orde (bijvoorbeeld bij de Dienst Vastgoed Defensie en het 
Rijksvastgoed- en Ontwikkelingsbedrijf)? Zal de huidige staat van 
deze ICT-systemen invloed hebben op de fusie? 

17 In uw brief zegt u toe de Kamer te zullen informeren over de 
maatregelen ter verbetering van het inkoopbeheer. Wanneer zal dit 
gebeuren? 
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18 Er moeten met verscheidene departementen (waaronder van 

Veiligheid en Justitie, van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap en 
van Economische Zaken) nog convenanten worden gesloten. 
Wanneer zullen deze convenanten naar de Kamer worden 
gestuurd? 

19 De Algemene Rekenkamer stelde in haar rapport over het 
Rijksvastgoedbedrijf dat een sluitend kostprijsmodel noodzakelijk 
is om efficiënt te werken. U heeft gezegd dat dit kostprijsmodel zou 
worden afgerond in 2015. In uw brief heeft het agentschap in opzet 
een kostprijsmodel. Wat wordt hiermee bedoeld? Is het kostprijs-
model, ondanks de toezegging, nog niet af? 

20 Het Rijksvastgoedbedrijf zal maatschappelijke doelen tegen elkaar 
af moeten wegen, maar er wordt niet concreet beschreven hoe. 
Hoe is het Rijksvastgoedbedrijf dit van plan te doen? 

21 Is het waar dat het Rijksvastgoedbedrijf in 2019 een besparing van 
25 miljoen euro moet realiseren op grond van de hervormingsa-
genda Rijksdienst? Hoe wordt er omgegaan met het besparingsver-
lies dat dreigt op te treden nu het besparingspotentieel op grond 
van de business case slechts 20 miljoen euro is?
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